
                                                                                                   

 

             R O M Â N I A 

JUDEȚUL BUZĂU 

COMUNA PODGORIA 

 

PROCES – VERBAL    

 al sedintei ordinare  din 28 februarie 2023 

Astăzi, 28 februarie 2023, Consiliul Local al comunei Podgoria, 

judeţul Buzau,  s-a intrunit în şedinţa ordinară, sedinta fiind convocată 
conform prevederilor art. 133 alin. (1) , art. 134, alin (1) lit.a), alin.(2) si alin. 

(3) lit. a)  din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, de către 
Primarul Comunei Podgoria, dl. Chiru Marius-Viorel, prin Dispoziţia nr.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

65 din 21.02.2023. 

Potrivit dispoziţiilor art. 137 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

Administrativ,  se procedează la verificarea prezenţei consilierilor locali la 

şedinţă şi se constată că din totalul de 13 consilieri locali validati in functie, 

sunt prezenţi 13 consilieri locali. 

La şedinţă de astazi mai participă: viceprimarul comunei- Iorga 
Damian,  secretarul  general al comunei Podgoria - Rapeanu Violeta.   

In conformitate cu prevederile  art.123 din O.U.G. nr. 57/2019 privind 
Codul Administrativ, lucrarile sedintei sunt conduse de domnul consilier 
Nanescu Dumitru. 

In conformitate cu dispoziţiile art. 138 alin.(15) din O.U.G. nr. 57/2019 
privind Codul Administrativ, la începutul acestei şedinţe, secretarul general 

al comunei supune spre aprobare procesul-verbal ale şedinţei  
extraordinare din 3 februarie 2023.  Consilierii locali şi primarul au dreptul 

ca, în cadrul şedinţei  consiliului local, să conteste conţinutul 
procesului-verbal şi să ceară menţionarea exactă a opiniilor exprimate în 
şedinţa anterioară. 

Intrucât nu se înregistrează contestatii cu privire la  conţinutul 
procesului-verbal si nici solicitari pentru  menţionarea exactă a opiniilor 
exprimate în şedinţa anterioara, Secretarul general al comunei Podgoria, 

supune spre aprobare procesul-verbal încheiat în şedinţa anterioare, 
respectiv, cel din data 3.02.2023- aprobat în unanimitate de către membrii 

Consiliului local prezenţi la şedinţă cu 13 voturi „pentru” si 0 voturi 
„abtineri” , 0 voturi voturi “impotriva”; 

 



                                                                                                   

Fiind indeplinite prevederile art. 135 alin. (1) – (4)  din OUG nr. 
57/2019 privind Codul Administrativ,  se supune la vot ordinea de zi a 

şedinţei din 28.02.2023, ordine de zi ce cuprinde : 
 

1. Adoptarea  proiectului de  hotarare  privind     aprobarea  

acordarii unui stimulent financiar pentru nou-nascutii din comuna 

Podgoria, judetul Buzau   

initiatori : Consilierii locali PNL Podgoria, Gheorghe Adrian 

 si David Rodica 

2. Adoptarea proiectului de hotarare privind  aprobarea 

regulamentului, cuantumului si situatiilor deosebite pentru care se 

acorda ajutoare de urgenta din bugetul local al comunei Podgoria, 

judetul Buzau 

initiator : Chiru Marius - Viorel, primarul comunei 

3.  Adoptarea  proiectului  de hotarare privind aprobarea 

rectificarii bugetului local  de venituri si cheltuieli al comunei 

Podgoria - luna  februarie  2023 

initiator : Chiru Marius - Viorel, primarul comunei 

4. Adoptarea proiectului de hotarare  privind  aprobarea 

utilizarii in anul 2023 a sumei de 166,00 mii lei din excedentul anual 

al bugetului local al Comunei Podgoria rezultat la incheierea 

exercitiului bugetar la 31.12.2022, pentru sectiunea dezvoltare 

initiator : Chiru Marius - Viorel, primarul comunei 

5. Adoptarea proiectului de hotarare  privind  aprobarea 

dizolvarii, lichidarii si radierii Asociatiei de Dezvoltare 

Intercomunitara “PROGAZ BUZAU 2020” 

initiator : Chiru Marius - Viorel, primarul comunei 

  6. Adoptarea proiectului de hotarare  privind  alegerea 

Presedintelui de sedinta al Consiliului Local al comunei Podgoria 

pentru perioada martie-aprilie-mai 2023 

initiator : Chiru Marius - Viorel, primarul comunei 

Fiind supusa votului, ordinea de zi este aprobata cu 13 (treisprezece) 
voturi pentru, 0 (zero) voturi abtinere, 0 (zero) voturi impotriva.  

Discutii :  
Referitor la primul punct aflat pe ordinea de zi,  domnul consilier 

PNL, Gheorghe Adrian  prezinta materialul aferent proiectului de hotarare 

propus, oferind date statistice la nivel national. Cea mai scazuta natalitate 

s-a inregistrat in anul 2020, iar scaderea continua si in anii urmatori, 



                                                                                                   

conform materialului depus la dosarul de sedinta in sustinerea proiectului 

propus. 

Domnul consilier PNL Gheorghe Adrian revine la discutiile din 

spatiul public si se adreseaza domnului doctor Ciui Cosmin, caruia ii spune, 

ca familiile se seteaza pe dezvoltarea personala si isi pun problema daca pot 

intretine familia.  

Domnul consilier PSD Iosif Bogdan, apreciaza ca trecerea in revista e 

bine punctata, este de acord cu acest proiect, in limitele bugetului local. 

Deopotriva, se adreseaza domnului consilier Gheorghe Adrian si arata ca nu 

este in regula ca aceste sedinte sa se inregistreze. Referitor la buget, 

remarca, ca reprezinta o sablonare a acestui UAT. Face referiri la discutiile 

televizate ale moderatorului Rares Bogdan in ce priveste pensiile speciale, 

care sunt foarte mari si la activitatea desfasurata de catre ministrul Citu, 

care a indatorat institutiile publice, ceea ce i se pare o sabotare. Este de 

acord cu acest proiect de hotarare doar daca exista bani prevazuti in buget, 

intrucat daca nu ai de unde, nu poti da. Mentioneaza, ca are doi copii si stie 

ce inseamna. 

Domnul consilier PSD Ciui Cosmin, ia cuvantul si arata ca i-a placut 

mult prezentarea, in sensul, ca a fost bine facuta si documentata. Este de 

parere, ca ar trebui sa se incerce o astfel de propunere la nivel national. 

Suma de 1000 lei inglobeaza cheltuielile unei persoane educate. Avand in 

vedere, ca la prima nastere, statul ar oferi un stimulent, ar determina 

parintii sa faca un copil. Arata, ca in proiectul de hotarare se face referire la 

stimulent, care ar fi un ajutor financiar pentru familii si nu ar influenta 

natalitatea. Cunoaste, ca problema este foarte serioasa la nivel de tara. Stie 

ca natalitatea este in scadere. Este de parere, ca ar fi fost mult mai potrivit, 

daca stimulentul era acordat pentru al doilea, al treilea copil. Nu este de 

acord cu faptul, ca in trei generatii comuna va disparea. In cadrul 

cabinetului individual, numarul de nasteri a crescut constant, chiar daca 

sunt si din alte zone. Nu crede ca stimulentul va influenta natalitatea. 

Domnul consilier PNL Gheorghe Adrian, intervine si arata ca este o 

initiativa la nivel de tara, dar s-a mentinut si la nivel local. Informeaza 

faptul, ca nivelul Primariei Bucuresti se acorda suma de 2500 lei la fiecare 

copil si 1500 lei la casatorie. Din punctul sau de vedere, arata, ca ii este 

indiferent, daca se numeste stimulent sau ajutor, ca nu faci copii pentru 

suma de 1500 lei, ci destinatia acestei sume este de ajutor pentru tinerele 

familii la inceput de drum. Referitor la sondajul de opinie, nu crede ca este 

cineva influentat de acest ajutor/stimulent. Ii raspunde domnului consilier 

Iosif, ca ar putea bugeta pentru 10 copii, adica 15000 lei/an, in conditiile in 

care Primaria are de incasat. Referitor la rampa de gunoi, mentioneaza, ca 

politica UE este de curatenie. Arata ca nu el este initiatorul acestui proiect 

de hotarare.  

Domnul consilier PSD Iosif Bogdan, informeaza, ca s-a interesat la 

UAT – urile invecinate si nu au alocat asfel de sume. 



                                                                                                   

Domnul viceprimar, Iorga Damian, intervine si precizeaza, ca nu vrea 

sa influenteze, dar din cauza acestor discutii analizat proiectul si a 

constatat ca are lacune. In momentul in care se doreste aprobarea unui 

astfel de proiect, trebuie alocate sume din buget. Daca se fixa o suma, 

trebuia sa se mentioneze si aceasta in proiectul de hotarare. Trebuie 

incercat sa gasim solutii si la rectificarea din luna iulie si sa prevedem sume 

pentru acest stimulent. Acest aspect se putea discuta si la sedinta 

anterioara. La acest capitol nu este trecuta suma. O alta lacuna, este aceea 

ca nu se precizeaza care sunt beneficiarii acestui stimulent, 

domiciliul/resedinta, termenul de acordare a sumei. Alte UAT-uri au stabilit 

ca termen 1 an/6 luni inainte de nastere. In luna iulie, arata, ca se poate 

rectifica bugetul. Este de parere ca ar fi o discriminare, sa se acorde acest 

stimulent ndoar la primul copil. Nu stie daca domnii consilieri au urmarit 

stirile, dar guvernul a propus mariri de indemnizatii, ajuor social. Legat de 

stimulent, ar fi bine sa intervina statul, prin Ministerul Familiei. Arata, ca se 

va abtine, intrucat proiectul  nu intruneste conditiile legale. 

Domnul consilier PNL Gheorghe Adrian, precizeaza ca au mai  fost 

purtate discutii cu privire la acest proiect de hotarare, acesta fiind depus la 

secretariat, cu siguranta a  instiintata si doamna contabil, ca trebuie 

prevazuta  o suma si pentru stimulent. 

Domnul viceprimar, Iorga Damian, ii raspunde, ca se pot muta sume 

de la un capitol la altul, la eventualele rectificari de buget .  

Domnul consilier PNL Gheorghe Adrian, intervine si arata, ca acum 

discutam depre  faptul ca astfel de proceduri trebuiau efectuate inainte de 

aprobarea bugetului local. Mentioneaza, ca domnul viceprimar a spus  in 

sedintele anterioare, ca intai trebuie aprobat bugetul si dupa aceea  poate fi 

discutat acest proiect de hotarare. 

Domnul viceprimar, Iorga Damian, intervine si spune, ca s-a discutat 

despre aceste sume si s-au facut propuneri la sedinta in care s-a aprobat  

bugetul local. 

Domnul consilier PNL Gheorghe Adrian, ii spune domnului 

viceprimar, Iorga Damian, ca se contrazice singur de la o sedinta la alta. 

Domnul viceprimar, Iorga Damian, mentioneaza, ca insista pe 

cadastru, pe PUG; initiativa domnilor consilieri este intesanta, dar nu o 

considera o prioritate . Din discutiile purtate, s-au alocat 30 mii lei pentru 

arhiva. 

Domnul consilier PNL Gheorghe Adrian, referitor, la cadastru, 

mentioneaza ca se vor primi 60 lei/ ha. 

Domnul viceprimar, Iorga Damian, ii raspunde, ca nu sunt bani, ca 

sunt doar pe hartie. 



                                                                                                   

Domnul consilier PNL Gheorghe Adrian, referitor la proiectul de 

hotarare in ce priveste acordarea stimulentului, se poate face un 

amendament cu mentionarea domiciliului. 

Domnul consilier PSD Ciui Cosmin, arata, ca scopul aprobarii unui 

astfel de proiect este acela de a creste natalitatea, de a ajuta familiile tinere. 

Ar fi de acord cu un astfel de proiect, insa, pentru al treilea copil, iar suma 

sa fie de 3000 lei. Daca este un ajutor pentru stimulare, ar trebui acordat la 

al treilea copil. Reprezinta un ajutor pentru casatorie. Este de parere, ca 

cine se casatoreste, face primul copil din dragoste. 

Domnul consilier PSD Pricopi Ionel, intervine,  perecizand ca este 

greu sa vorbesti dupa colegii care deja au luat cuvantul, insa il felicita pe 

domnul consilir Gheorghe Adrian pentru proiectul de hotarare propus, care 

e bine realizat. Este de parere ca natalitatea nu creste cu acest ajutor, ci cu 

acordarea de locuinte, de terenuri, prin dezvoltarea de afaceri. La acest 

moment, Podgoria nu poate acorda terenuri, insa, situatia se poate schimba 

daca ne dezvoltam. 

Domnul consilier PNL Gheorghe Adrian, mentioneaza, ca Ministerul 

Familiei incurajeaza si sprijina astfel de initiative. 

Domnul consilier PSD Ciui Cosmin, precizeaza, ca nu este impotriva 

proiecului de hotarare, dar nu e un stimulent si nu se poate considera ca 

stimulata natalitatea urmare acordarii acestuia. 

Domnul viceprimar, Iorga Damian, informeaza domnii consilieri cu 

privire la modalitatea de acordarea a ajutorului. Arata ca exista o cerere 

pentru o casa care a ars. Cunoaste, ca in buget sunt prevazute sume de 

bani pentru 10 ajutoare. Daca sunt mai multe solicitari, se va proceda la 

rectificarea bugetului. De asemenea, conform raportului intocmit de catre 

doamna contabil, s-a strecurat o greseala in situatia scolii si astfel trebuie 

indreptare erorile. In privinta bugetului, acesta s-a echilibrat cu sumele 

incasate la finele anului 2022. Tot ce s-a incasat a ramas in excedent, iar 

sumele trebuie destinate catre sectiunea de dezvoltare. 

Fiind epuizate discutiile referitoare la  primul punct aflat pe ordinea de 

zi, se supune la vot adoptarea proiectului de  hotarare  privind aprobarea  

acordarii unui stimulent financiar pentru nou-nascutii din comuna Podgoria, 

judetul Buzau  - fiind respins  (votat cu 3 voturi “pentru”, 10 voturi 

“abtinere” si 0 voturi “impotriva”) . 

Fiind epuizate discutiile referitoare la  cel de-al doilea punct aflat pe 

ordinea de zi, se supune la vot adoptarea proiectului de  hotarare  privind 

aprobarea regulamentului, cuantumului si situatiilor deosebite pentru care se 

acorda ajutoare de urgenta din bugetul local al comunei Podgoria, judetul 

Buzau - fiind admis in forma initiala cu 13 voturi “pentru”, 0 voturi “abtinere” 

si 0 voturi “impotriva” . 



                                                                                                   

Fiind epuizate discutiile referitoare la  cel de-al treilea punct aflat pe 

ordinea de zi, se supune la vot adoptarea proiectului de  hotarare  privind 

aprobarea rectificarii bugetului local  de venituri si cheltuieli al comunei 

Podgoria - luna  februarie  2023 - fiind admis in forma initiala cu 13 voturi 

“pentru”, 0 voturi “abtinere” si 0 voturi “impotriva” . 

Fiind epuizate discutiile referitoare la  cel de-al patrulea punct aflat 

pe ordinea de zi, se supune la vot adoptarea proiectului de  hotarare  privind 

aprobarea utilizarii in anul 2023 a sumei de 166,00 mii lei din excedentul 

anual al bugetului local al Comunei Podgoria rezultat la incheierea exercitiului 

bugetar la 31.12.2022, pentru sectiunea dezvoltare - fiind admis in forma 

initiala cu 13 voturi “pentru”, 0 voturi “abtinere” si 0 voturi “impotriva” . 

Fiind epuizate discutiile referitoare la  cel de-al cincilea punct aflat pe 

ordinea de zi, se supune la vot adoptarea proiectului de  hotarare  privind 

dizolvarii, lichidarii si radierii Asociatiei de Dezvoltare Intercomunitara 

“PROGAZ BUZAU 2020” - fiind admis in forma initiala cu 13 voturi “pentru”, 0 

voturi “abtinere” si 0 voturi “impotriva” . 

  Fiind epuizate discutiile referitoare la cel de-al saselea punct aflat pe 

ordinea de zi, se supune la vot adoptarea proiectului de  hotarare  privind 

alegerea Presedintelui de sedinta al Consiliului Local al comunei Podgoria 

pentru perioada martie-aprilie-mai 2023 - fiind admis in forma initiala cu 13 

voturi “pentru”, 0 voturi “abtinere” si 0 voturi “impotriva” , fiind propus si 

ales presedinte de sedinta domnul consilier PSD, Iorga Dumitru.  

Diverse 

Domnul consilier PNL Gheorghe Adrian, propune, sa se inceapa 

demersurile de inregistrare pe platforma Ghiseul.ro, intrucat ar fi benefic 

pentru cei care sunt plecati in strainatate. 

Domnul viceprimar, Iorga Damian, referitor la izlazul comunal, 

mentioneaza, ca noi suntem buni de plata, intrucat izlazul comunal se afla 

in administrarea Consiliului Local. Arata, ca a fost amenintat cu moartea, 

ca i s-au desfacut 3 din cele 4 roti ale masinii, dar se interpreteaza ca are 

ceva personal in aceasta primarie. 

Fiind epuizate discutiile, problemele  inscrise pe ordinea de zi, 
presedintele sedintei de astazi declara inchise lucrarile sedintei ordinare a 
Consiliului Local al comunei Podgoria, judetul Buzau, din data de 
28.02.2023, multumind tuturor celor prezenti  pentru participare. 
Drept pentru care am incheiat prezentul proces verbal. 

Presedinte de sedinta,  

     
Nanescu Dumitru       
 

                                                  Secretar general,  
 
                    Rapeanu Violeta   



                                                                                                   

 

  

 

 
  


